
Protokół nr 26/2021 
z posiedzenia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytego w dniu 19 kwietnia 2021 r. w godz. od 160° do 16as 

w Urzędzie Miejskim Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1 oraz za pomocą środków 
porozumiewania się na odległość. 

Obecni członkowie Komisji Kultury, Sportu i Turystyki: 

1. Bogdan Bezdziecki — Przewodniczący Komisji 
2. Tadeusz Czerwiecki 
3. Marek Lech Zborowski - Weychman — Wiceprzewodniczący Komisji 
4. Anna Maria Gawlińska 

5. Jacek Juszkiewicz 
6. Kamil Lauryn 
7. Jacek Niedźwiedzki 

8. Wojciech Pająk. 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1. Roman Rynkowski — Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk 

2. Maria Kołodziejka — Dyrektor Biblioteki Publicznej im. Marii Konopnickiej 
3. Alicja Andrulewicz — p.o. Dyrektora Suwalskiego Ośrodka Kultury 
4. Jerzy Brzozowski — Dyrektor Muzeum Okręgowego w Suwałkach 

5. Agnieszka Domalewska — Naczelnik Wydziału Kultury i Sportu 
6. Artur Radzewicz —Naczelnik Wydziału Inwestycji 
7. Adam Żywiczyński — Miejski Konserwator Zabytków 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Bogdan Bezdziecki — Przewodniczący Komisji Kultury Sportu i Turystyki powitał zebranych 
i przypomniał, że porządek posiedzenia został przesłany wraz z materiałami komisyjnymi. 

Radni jednogłośnie przyjęli następujący porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie protokołu nr 25/2020 z posiedzenia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki Rady 
Miejskiej w Suwałkach z dnia 22 marca 2021 r. 

2. Sprawozdania merytoryczno-finansowe samorządowych instytucji kultury za 2020 r.: 
• Biblioteki Publicznej im. Marii Konopnickiej w Suwałkach, 

• Muzeum Okręgowego w Suwałkach, 

• Suwalskiego Ośrodka Kultury. 

3. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej 
w Suwałkach w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta Suwałki konsultacji 
społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego jako części budżetu miasta 
na 2022 rok. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta 



Suwałki konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego, jako 
części budżetu miasta na 2022 rok. 

5. Informacja o dotacjach udzielonych w 2020 roku na prace konserwatorskie, restauratorskie 
i roboty budowalne przy zabytkach wpisanych do rejestru, znajdujących się na terenie 
Miasta Suwałki. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 
restauratorskie i roboty budowalne przy zabytkach wpisanych do rejestru, znajdujących się 
na terenie Miasta Suwałki. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania projektu 
Strategii Promocji Miasta Suwałki na lata 2022-2027. 

8. Zaopiniowanie wniosku w sprawie przydziału lokalu mieszkalnego z zasobów Gminy 
Miasta Suwałki. 

9. Wolne wnioski. 

Ad pkt.1 
Przyjęcie protokołu nr 25/2020 z posiedzenia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki Rady 
Miejskiej w Suwałkach z dnia 22 marca 2021 r. 

Bogdan Bezdziecki zapytał o ewentualne uwagi i wnioski do protokołu z poprzedniego 
posiedzenia. Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego protokół został przyjęty. 

Ad pkt. 2 
Sprawozdania merytoryczno-finansowe samorządowych instytucji kultury za 2020 r.: 

Biblioteki Publicznej im. Marii Konopnickiej w Suwałkach, 

• Muzeum Okręgowego w Suwałkach, 

• Suwalskiego Ośrodka Kultury. 

Sprawozdania stanowią załącznik nr 2 do protokołu. 

Maria Kołodziejska, Jerzy Brzozowski i Alicja Andrulewicz tytułem wstępu zreferowali 
przedłożone Sprawozdania. 

Wojciech Pająk nadmienił, że bieżący, pandemiczny rok był testem tego, w jaki sposób, 
pomimo obostrzeń można uczestniczyć w kulturze. Wszyscy Dyrektorzy szukali takich 
rozwiązań, które umożliwiłyby taki kontakt z kulturą. Szukali dodatkowych przestrzeni, 
sposobów na zorganizowanie różnego rodzaju wydarzeń i to się faktycznie udało. To pokazuje 
nam na przyszłość, że warto wyprowadzać kulturę spoza murów, na wolną przestrzeń. Także 

przestrzeń Internetu, w którą nagle należało wstąpić będzie stanowiła w przyszłości ważną 
wartość - jest to pewna treść cyfrowa, która jak będzie dobrze opisana w Internecie, będzie 
wykorzystywana przez kolejne dekady. 
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Anna Gawlińska także pogratulowała Dyrektorom pracy w tym trudnym okresie. Wszyscy 
doceniają te starania i kreatywność, było tego bardzo dużo. 

Bogdan Bezdziecki dodał, że wszyscy radni przyłączają się do podziękowań dla Dyrektorów 
tych placówek. 

Ad pkt. 3 
Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej 
w Suwałkach w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta Suwałki konsultacji 
społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego jako części budżetu miasta 
na 2022 rok. 
Informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag do powyższego materiału, wobec czego Informacja 
z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach 

w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta Suwałki konsultacji społecznych 

w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego jako części budżetu miasta na 2022 rok, 
została przyjęta. 

Ad pkt. 4 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta 
Suwałki konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego, jako 
części budżetu miasta na 2022 rok. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania nad 
projektem uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało - 7 radnych, 
przeciw - 0, 
wstrzymało się od głosu - 1 radny. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr S do protokołu. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przeprowadzenia na terenie 
Gminy Miasta Suwałki konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu 

Obywatelskiego, jako części budżetu miasta na 2022 rok. 

Ad pkt. 5 
Informacja o dotacjach udzielonych w 2020 roku na prace konserwatorskie, 
restauratorskie i roboty budowalne przy zabytkach wpisanych do rejestru, znajdujących 

się na terenie Miasta Suwałki. 

Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
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Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag do powyższego materiału, wobec czego Informacja 
o dotacjach udzielonych w 2020 roku na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 
budowalne przy zabytkach wpisanych do rejestru, znajdujących się na terenie Miasta Suwałki, 
została przyjęta. 

Ad pkt.6 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 
restauratorskie i roboty budowalne przy zabytkach wpisanych do rejestru, znajdujących 
się na terenie Miasta Suwałki. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Wojciech Pająk zapytał o wniosek, który wpłynął dzień po terminie i był niekompletny -
jakiego zabytku dotyczył? Czy jest szansa, że Wnioskodawca złoży ten wniosek za rok? 

Adam Żywiczyński odpowiedział, że wniosek dotyczył elektrowni miejskiej. Jej właściciel 

chciał oczyścić elewację. Środki finansowe, przeznaczone na udzielenie dotacji nie zostały 
wykorzystane w tym roku, więc najprawdopodobniej zostanie ogłoszony drugi termin naboru. 
Wnioskodawca, którego wniosek został odrzucony, zostanie poinformowany o rozpoczęciu 
naboru. Będzie musiał wówczas dołączyć zgodę na zakres prac — czego nie miał za pierwszym 
razem oraz kosztorys. 

Członkowie Komisji nie mieli więcej pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania 

nad projektem uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało - 8 radnych (jednogłośnie). 

przeciw - 0, 
wstrzymało się od głosu - 0. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowalne przy zabytkach wpisanych do rejestru, 
znajdujących się na terenie Miasta Suwałki. 

Ad pkt. 7 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania projektu 
Strategii Promocji Miasta Suwałki na lata 2022-2027. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania nad 
projektem uchwały. 
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Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało - 8 radnych (jednogłośnie). 

przeciw - 0, 
wstrzymało się od głosu - 0. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania 
projektu Strategii Promocji Miasta Suwałki na lata 2022-2027. 

Ad pkt. 8 
Zaopiniowanie wniosku w sprawie przydziału lokalu mieszkalnego z zasobów Gminy 
Miasta Suwałki. 
Wniosek stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania. 

Głosowanie nad wnioskiem: 

za pozytywną opinią głosowało - 8 radnych (jednogłośnie). 

przeciw - 0, 
wstrzymało się od głosu - 0. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek w sprawie przydziału lokalu mieszkalnego 
z zasobów Gminy Miasta Suwałki. 

Ad pkt. 9 
Wolne wnioski. 

Anna Gawlińska odniosła się do odpowiedzi na swoją interpelację, dotyczącą ulic: 
Parowozowej, Wylotowej i Zwrotniczej. Prezydent stwierdza w niej, że rzeczywiście ulica 
Zwrotnicza nie jest dostosowana do jazdy ciężkiego sprzętu. Zwrócił się wobec tego z prośbą 
do PKP w Gdańsku, aby wytyczona została, wzdłuż torów, droga dla przedsiębiorcy, który 
prowadzi tam działalność. Jednocześnie Prezydent jakby odmawia rozwiązania tego problemu. 
Radna zapytała, czy Urząd otrzymał już odpowiedź z PKP w Gdańsku odnośnie wytyczenia tej 
drogi, co ułatwiłoby zdecydowanie życie mieszkańców tamtego osiedla? W tej odpowiedzi 
również padło stwierdzenie, że krawężniki i uszkodzenia drogi są na bieżąco remontowane. 
Czy nie jest to marnotrawco, skoro z jednej strony wiemy, że będzie to wciąż niszczone, a jest 
remontowane? 

Ponadto, jeżeli zwracamy się jako radni z prośbą od mieszkańców np. o przystanek 
i w odpowiedzi otrzymujemy informację, że nie wpłynął wniosek mieszkańców o taki 



przystanek to uważam, że jest to odsyłanie i przeciąganie w czasie załatwienia sprawy 
mieszkańców, którzy zwracają się do radnych z prośbą o pomoc. Procedura pisania pism przez 
mieszkańców, zbierania podpisów, jest zbędna. Takie sprawy powinny być załatwiana 
na bieżąco. 

Roman Rynkowski odpowiedział, że poruszone przez radną kwestie zostaną przekazane 
Zastępcy Prezydenta, który merytorycznie odpowiada za te sprawy. 
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Protokół sporządziła: 

Emilia Jankowska - podinspektor w Biurze Rady Miejskiej 
Urzędu Miejskiego w Suwałkach 
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